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P R O T O K Ó Ł  NR XXI/2020 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu  25 czerwca 2020 r.  w sali Domu Kultury             

 w Kotlinie w godz. od 10.00 do 12. 50 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

        Otwarcia  XXI sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy Kotlin 

Czesław Moch witając: Wójta Gminy Kotlin Mirosława Paterczyka, Sekretarz Gminy i 

jednocześnie radnego Powiatu Jarocińskiego Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy Alicję 

Andrzejewską, radnego Powiatu Jarocińskiego Janusza Barańskiego, radnych i sołtysów. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co 

wobec ustawowego składu 15 radnych stanowi kworum zdolne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Nieobecna radna Marta Hudak. 

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 

  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

    Do porządku obrad nie wprowadzono żadnych zmian. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

7. Raport o stanie Gminy Kotlin za 2019 r.  

8. Debata nad raportem o stanie Gminy Kotlin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kotlin wotum zaufania. 

10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdania 

finansowego za 2019 rok. 

11. Zapoznanie się  z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu ws. wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kotlin za 

2019 r. wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami. 

12. Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin za 2019 r. 

13. Zapoznanie się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o  wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kotlin o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin za 2019 r. 

14. Zapoznanie się z opiniami stałych komisji Rady Gminy w odniesieniu do wykonania 

budżetu Gminy za 2019 rok. 

15. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 

16. Dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem 

finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2019. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2019 rok. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Kotlin 

darowizny nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych. 

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. budżetu Gminy na 2020 rok. 

24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy. 

25. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

26. Wolne głosy i wnioski. 

27. Zamknięcie obrad.   

 

3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy. 

     Protokół z XX sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu na wspólnym posiedzeniu 

stałych komisji Rady w dniu 24 czerwca 2020r. oraz przed dzisiejszą sesją.  

Do protokołu nie wniesiono uwag. 

Protokół przyjęty został jednogłośnie 13 głosami „za”. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (13) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Dominika Kwiecińska,  Magdalena 

Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, Zdzisław Staszak, Mirosław 

Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(2) Marta Hudak, Tomasz Kosiński 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

     Przewodniczący Rady Czesław Moch poinformował, że pisemną interpelację złożył 

radny Lucjan Antczak , która zostanie niezwłocznie przekazana Wójtowi Gminy Kotlin. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie międzysesyjnym.            

     Przewodniczący Rady poinformował, że przekazał : 

− W dniu 1 czerwca br. Staroście Powiatu Jarocińskiego pisemna interpelację złożoną 

przez radnego Mirosława Twardowskiego; 

− w dniu 2 czerwca br. Wójtowi Gminy  uchwały oraz  wnioski i zapytania zgłoszone 

przez radnych na komisjach  Rady Gminy, 

− do Urzędu Skarbowego w Jarocinie  złożone przez radnych oświadczenia 

majątkowe. 

Ponadto Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uczestniczył w kilku spotkaniach 

roboczych z wójtem w sprawach bieżących.   
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6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

     Wójt poinformował, że uchwały podjęte na XX sesji   zostały przekazane elektronicznie 

4 czerwca  br. do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, Wydziału Kontroli, 

Pranego i Nadzoru oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kaliszu. 

 W  Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego ogłoszono uchwałę o zmianie 

budżetu.  

Wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na 

stronie  BIP Gminy.  

      W okresie międzysesyjnym Wójt Gminy Kotlin wydał   zarządzenia  w sprawie:  

− zmiany składu osobowego Zespołu Interdyscyplinarnego  ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie n terenie gminy Kotlin, 

− przedłużenia powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Magnuszewicach 

− przeprowadzenia inwentaryzacji. 

      Ponadto Wójt Gminy poinformował, że w ramach prac bieżących zrealizowano 

następujące zadania: 

− złożony w dniu 28 maja br. wniosek o przyznanie grantu w ramach projektu Zdalna 

Szkoła+ został zweryfikowany pozytywnie, przyznano grant w wysokości 75 tys. zł 

na zakup laptopów dla gminnych szkół, nauczycieli i uczniów, w tym uczniów z 

rodzin wielodzietnych (3+); 

− Komendant Główny Państwowej Straży Pożarnej przyznał dofinansowanie na zakup 

średniego pojazdu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Twardów w kwocie 180 tys. zł; 

−  Dnia 10 czerwca, po przeprowadzeniu negocjacji w trybie z wolnej ręki, zawarto 

umowę na wykonanie zadania pn. „Odwiert studni głębinowej nr 3 wraz z obudową 

w Kotlinie na ul. Rymarkiewicza”. Ww. zadania podjęła się firma „GRUBERSKI” 

Zakład Wiertniczy Marzena Gruberska z Woli Podłężnej, termin wykonania do 22 

października br., wynagrodzenie 222.900,60 zł brutto; 

−  10 czerwca br. udzielono zamówienia publicznego wg trybu przetargu 

nieograniczonego na zakup  koparko-ładowarka firmie Interhandler    Sp. z o. o. z 

Torunia za cenę 393.600 zł. Termin dostawy do 30 lipca br.; 

− 15 czerwca br. podpisano umowę z Bankiem Spółdzielczym w Jarocinie na 

„udzielenie kredytu bankowego długoterminowego w kwocie 3 mln zł na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu; 

−  18 czerwca br. przekazano dyrektorom szkół laptopy z oprogramowaniem 

systemowym zakupione w ramach projektu Zdalna Szkoła. Szkoła Podstawowa w: 

Kotlinie otrzymała 12 szt. Woli Książęcej 7 szt., Sławoszewie zs. w Parzewie 6 szt., 

Magnuszewicach 3 szt.; 

− udzielono zamówienia przedsiębiorcy prowadzącemu działalność pod nazwą Jopek 

Recykling Dawid Jopek z Dobrzyca na odbiór, transport oraz odzysk lub 

unieszkodliwianie odpadów rolniczych odpadów pochodzących z gospodarstw 

rolnych na terenie gminy  w ilości około 45 ton z podziałem na: 

a) odpady z folii rolniczych (folia rolnicza czarna, tunelowa, po balotach 

sianokiszonek) – 26,00 ton 

b) siatki do owijania balotów – 5,50 ton 

c) sznurek do owijania balotów – 2,50 tony 

d) opakowania po nawozach – 5,50 ton 

e) opakowania typu Big Bag – 5,50 ton 

Odpady będą odbierane sukcesywnie w punkcie wskazanym przez zamawiającego 

po uprzednim uzgodnieniu wykonawcy z zamawiającym terminów odbioru. Po 
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każdorazowym odbiorze wykonawca przekaże zamawiającemu karty przekazania 

odpadu, które będą podstawą do wystawienia faktury. Umowa realizowana będzie 

od dnia jej podpisania do dnia 31.10.2020r. 

Ponadto: 

1) trwają prace związane z budową chodnika na Poniatówce  w Woli Książęcej; 

2) trwają prace przygotowawcze (dostarczono materiał) do rozpoczęcia budowy kanalizacji 

sanitarnej i sieci wodociągowej wraz z przyłączami na nowo powstałych ulicach w 

Kotlinie, ul. Kosińskiego.  

 

7. Raport o stanie Gminy Kotlin za 2019 r.  

     Raport o stanie Gminy Kotlin za rok 2019 został przedstawiony przez wójta Mirosława 

Paterczyka. Wójt omówiła zagadnienia zawarte w raporcie m.in. realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał Rady Gminy. 

Raport o stanie Gminy Kotlin za rok 2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8. Debata nad raportem o stanie Gminy Kotlin. 

     Wójt Mirosław Paterczyk powiedział, że rok 2019 był rokiem dobrym dla samorządu ze 

względu na prowadzone inwestycje, spłacone zobowiązania w kwocie ok. 3 mln zł i 

również dlatego, że Gmina nie zaciągnęła żadnych zobowiązań. Odzwierciedleniem  

dobrego stanu finansowego Gminy w 2019 są sprawozdania finansowe. 

     Radny Tomasz Kosiński zwrócił uwagę, że w raporcie są zawarte programy i strategia 

oraz wiele ambitnych  działania do wykonania na lata 2016 – 2025. W tej chwili jesteśmy 

na półmetku, dużo jest do zrobienia,  a czas upływa. Radny mówił, że z doświadczenia wie, 

że przychodzi czas na opracowanie nowej strategii, a nie zostały jeszcze zrealizowane 

założenia starej.  

Rady pytał o realizację, zawartego w raporcie, punktu na temat działalności na rzecz 

ochrony powietrza. Pytał jakie były podjęte konkretne działania w tym temacie i jakie są te 

narzędzia do walki z nieczystym spalaniem? 

     Wójt odpowiedział, że w ramach ochrony powietrza został zamontowany czujnik  na 

budynku szkoły w Kotlinie i na bieżąco można śledzić stopień zanieczyszczenia powietrza. 

Ponadto powiedział, że zgłoszenia, dokonane w ubiegłym roku, dot. nieczystego spalania  

zostały zweryfikowane przez pracowników urzędu. Niestety Gmina nie posiada takich 

urządzeń, które by sprawdzały każdy komin. Mówił, że jest daleki od montowania dronów. 

     Przewodniczący Komisji  Lucjan Antczak przytoczył punkt zawarty w raporcie 

Orientacja Gminy na inwestorów. Wspieranie miejscowych firm. Pytał jakie  ulgi 

przewidziane są dla inwestorów? 

     Wójt odpowiedział, że dla inwestycji nowo powstałych  w uchwale są przewidziane 

ulgi. 

     Przewodniczący Komisji  Lucjan Antczak powiedział, że można zauważyć znaczący 

wzrost demontażu płyt azbestowych, w 2016 było 19 ton, a  w 2019 już 47 ton. Mówił, że 

jeśli chodzi o promocję Gminy, to niestety nie udało się sfinalizować   sprawy ustanowienia 

herbu i flagi Gminy Kotlin.  Współpraca z Gminą Dwikozy jest ale należałoby ją 

rozszerzyć. Ponadto powiedział, że należy podziękować dyrekcji domu kultury i biblioteki 

za działanie i pozyskiwanie środków oraz realizację różnych projektów. Jako 

przewodniczący Komisji Oświaty podziękował i pogratulował obu dyrektorom tych 

instytucji.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kotlin wotum zaufania. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do 

głosowania. 

Uchwała nr XXI/111/2020 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kotlin wotum zaufania 

została podjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Tomasz Kosiński, Dominika 

Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, 

Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, 

Grzegorz Warmuz. 
PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

       NIEOBECNY(1) Marta Hudak 

  

10. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy oraz sprawozdania 

finansowego za 2019rok. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie  finansowe oraz sprawozdanie z 

wykonania budżetu Gminy za 2019 rok szczegółowo  omówiono na wspólnym posiedzeniu  

stałych komisji Rady w dniu 24 czerwca br. 

Przewodniczący Rady pytał, czy są pytania do sprawozdania. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do wykonania budżetu Gminy za 2019 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

11. Zapoznanie się  z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu ws. wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kotlin za 

2018 r. 

     Skarbnik Gminy odczytała uchwałę nr SO 0954/7/4/Ka/2020 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 kwietnia 2020 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Kotlin za 2019 rok wraz  z 

informacją o stanie mienia i objaśnieniami. 

Skład Orzekający RIO wyraził opinię pozytywną o przedłożonym przez Wójta  Gminy 

sprawozdaniu. 

Uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

12. Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin za 2019 r. 

     Przewodniczący Rady Czesław Moch  odczytał treść uchwały nr 2/2020 Komisji 

Rewizyjnej z dnia 7 maja 2020 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Kotlin za 2019  r.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie dochodów i wydatków budżetowych za 

2019r. i wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin. 

Uchwała nr 2/2020 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

13. Zapoznanie się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o  wniosku Komisji Rewizyjnej. 

       Skarbnik Alicja Andrzejewska odczytała uchwałę nr SO-0955/8/4//Ka/2020 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 21 maja 2020 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Kotlin o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin za 2019 rok. 

Skład Orzekający RIO  wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  za rok 2019  został uzasadniony. 

Uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik do protokołu. 
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14. Zapoznanie się z opiniami stałych komisji Rady Gminy w odniesieniu do wykonania 

budżetu Gminy za 2019 rok. 

      Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 

Adamski  i przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Lucjan Antczak 

poinformowali, że po zapoznaniu się na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 24 czerwca 

br.  ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok, przeprowadzeniu jego 

analizy i dyskusji na temat sprawozdania Komisje nie wnoszą uwag do wykonania budżetu 

Gminy za 2019 rok. 

Opinie Komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

 

15. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 

   Przewodniczący Rady poinformował, że na  wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady 

w dniu 24 czerwca 2020 r. zapoznano się szczegółowo z informacją o ilości i wartości  

mienia komunalnego. 

Do informacji nie zgłoszono uwag. 

Informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik do protokołu.   

 

16. Dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy, sprawozdaniem 

finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2019r.  

      Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do 

głosowania. 

     Uchwała nr XXI/112/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2019.  została podjęta jednogłośnie, 14 

głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Tomasz Kosiński, Dominika 

Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, 

Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 
PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(1) Marta Hudak 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2019 rok. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do 

głosowania. 

 Uchwała nr XXI/113/2020 w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2019 rok została podjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Tomasz Kosiński, Dominika 

Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, 
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Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, 

Grzegorz Warmuz. 
PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(1) Marta Hudak 

 

      Po podjęciu uchwały przez Radę Gminy, przewodniczący Rady Czesław Moch złożył 

wójtowi Mirosławowi Paterczykowi gratulacje z tytułu uzyskania absolutorium. 

      Wójt powiedział, że sukces ma wielu ojców. Uzyskane absolutorium Wójta to również 

sukces dla Rady Gminy, całej społeczności i osób podejmujących decyzje. Wójt złożył 

podziękowanie za współpracę wszystkim radnym i sołtysom. Dziękował wszystkim 

pracownikom, nowej skarbnik Alicji Andrzejewskiej oraz byłej skarbnik Irenie Antczak, 

która nad tym budżetem dużo pracowała. Na zakończenie wójt wręczył skarbnikowi Alicji 

Andrzejewskiej bukiet kwiatów.  

     Skarbnik gminy Alicja Andrzejewska powiedziała, że budżet roku 2019 należy do pani 

Ireny Antczak i kwiatów przekaże poprzedniej skarbniczce. 

 

  Przewodniczący rady ogłosił 5 min przerwy w obradach. 

 Po przerwie, obrady opuścił radny Tomasz Kosiński. 

 

     Po wznowieniu obrad przewodniczący Rady poprosił  przewodniczących komisji o 

przedstawienie opinii o projektach uchwał.  

        Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów, Hieronim 

Adamski oraz przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, Lucjan Antczak 

poinformowali, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 24 czerwca  br.  wszystkie 

projekty uchwał, będące w porządku obrad sesji, zostały pozytywnie zaopiniowane. 

 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do 

głosowania. 

 Uchwała nr XXI/114/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020 została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (13) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Dominika Kwiecińska,  Magdalena 

Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław 

Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(2) Marta Hudak, Tomasz Kosiński 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do głosowania. 
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 Uchwała nr XXI/115/2020 w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 

lat umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (13) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Dominika Kwiecińska,  Magdalena 

Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław 

Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(2) Marta Hudak, Tomasz Kosiński 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do głosowania. 

 Uchwała nr XXI/116/2020 w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kotlin została podjęta 

jednogłośnie, 13 głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (13) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Dominika Kwiecińska,  Magdalena 

Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, 

Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(2) Marta Hudak, Tomasz Kosiński 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Kotlin 

darowizny nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do głosowania. 

 Uchwała nr XXI/117/2020 w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Kotlin 

darowizny nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych została podjęta jednogłośnie, 

13 głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (13) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Dominika Kwiecińska,  Magdalena 

Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, 

Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(2) Marta Hudak, Tomasz Kosiński 

 

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. budżetu Gminy na 2020 rok. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do głosowania. 
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 Uchwała nr XXI/118/2020 zmieniająca uchwałę ws. budżetu Gminy na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie, 13 głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (13) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Dominika Kwiecińska,  Magdalena 

Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, 

Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(2) Marta Hudak, Tomasz Kosiński 

 

24. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy. 

    Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie Rada przystąpiła do głosowania. 

 Uchwała nr XXI/119/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy została podjęta jednogłośnie, 13 głosami „za” i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego: 

ZA (13) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Dominika Kwiecińska,  Magdalena 

Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław 

Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

 NIEOBECNY(2) Marta Hudak, Tomasz Kosiński 

 

25. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

 Wójt udzielił następującej odpowiedzi: 

−   ubytki w jezdni na skrzyżowaniu ulic Dworcowej i Norwida w Kotlinie zostały 

uzupełnione, 

− po skonsultowaniu z Referatem Dróg Powiatowych wniosek ws. ustawienia znaku 

pierwszeństwa przejazdu przy skrzyżowaniu ulic Dworcowej i Kochanowskiego 

został negatywnie rozpatrzony, ponieważ wg mapy Systemu Informacji 

Przestrzennej teren koło pana Smoka nigdy nie był drogą ; teren ten służy  jako 

dojazd do prywatnego przedsiębiorcy,  

− środki na  zamontowanie słupków odblaskowych przy drodze gminnej Twardów – 

Racendów, przy stawku, zostały zabezpieczone, 

− załatanie dziur na drodze gminnej tłuczniowej w Wysogotówku  zostanie wykonane 

w ramach bieżących remontów, 

− droga powiatowa w Wysogotówku, przy której była zakładana kanalizacja, jest 

objęta gwarancją i został zlecony przegląd tej drogi, 

− brakujące śruby i zaślepki przy orbitreku na placu zabaw w Kotlinie, ul. Norwida 

zostały zakupione i w najbliższym czasie zostaną uzupełnione, 

− chodnik przy drodze krajowej między ul. 11 Listopada a  ul. 3 Maja  został 

naprawiony,  
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− informacja (kurendy) do mieszkańców w sprawie nie wyrzucania kamieni na 

poboczach  dróg została przygotowana do wszystkich miejscowości i zamieszczona 

na stronie Internetowej naszej Gminy. 

 

Na wnioski dot. dróg powiatowych nie otrzymaliśmy do tej pory odpowiedzi(wysłane 

zostały 2 czerwca). Dla przypomnienia były to wnioski: 

1) radnego Lucjan Antczak o uzupełnienie  ubytków na drodze powiatowej w 

Kotlinie, ul. Rymarkiewicza, na odcinku od rzeki Kotlinki do skrzyżowania z 

drogą krajową; 

2) radnego Mariana Niewiady o wycięcie odrostów krzewów przy drodze 

powiatowej w Woli Książęcej na odcinku od nr 112 w kierunku Witaszyc; 
 

3) przewodniczącego Rady Czesława Mocha o wymalowanie pasów dla pieszych 

koło kościoła w Kotlinie (wniosek w tej sprawie został złożony 11.12.2018r.) 

4) sołtyski wsi Sławoszew Beaty Skowrońskiej o: 

− utwardzenie poboczy przy drodze powiatowej Kotlin – Sucha; 

− naprawienie chodnika przy drodze powiatowej w Sławoszewie na 

odcinku od stawu do świetlicy; 

5) radnego Zbigniewa Orpla o wycięcie 2  lip przy drodze powiatowej w 

Magnuszewicach, przy kościele i przystanku autobusowym. 

 

26. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady powitał przybyłego na sesję mieszkańca Kotlina pana Czesława Nawrota. 

Wnioski i zapytanie złożyli: 

1) przewodniczący Rady Czesław Moch wnioskował o zamontowanie oświetlenia 

ulicznego koło posesji nr 2 w Kotlinie, ul. Twardowska;  

2) radny Zdzisław Staszak pytał o słup oświetleniowy przy blokach; 

Wójt odpowiedział, że nadal nie wpłynęła w tej sprawie odpowiedź ze Spółki Oświetlenie 

Uliczne i Drogowe. 

3) radny Mirosław Twardowski wnioskował o ustawienie znaku informacyjnego „droga 

bez przejazdu” w Wyszkach przy drodze wjazdowej  do pana Kiczki; 

4) sołtys wsi Sławoszew Beata Skowrońska złożyła wnioski o: 

− przycięcie odrostów drzew, które wchodzą w skrajnię drogi powiatowej 

Sławoszew – Racendów (przed cmentarzem w Sławoszewie); 

− sprzątnięcie worków ze śmieciami przy świetlicy w Sławoszewie, 

5) wiceprzewodnicząca Rady Dominika Kwiecińska poruszyła temat zbiórki  folii 

rolniczej. Pytała, czy przewidziane 50 t folii, jest ilością wystarczającą, aby wszyscy 

rolnicy mogli oddać zgromadzoną folię? 

Wójt odpowiedział, że zbierana informacja o ilości folii była potrzeba do rozpoznania 

potrzeby, ilością szacunkową. Zapewniał, że od rolników będzie  przyjęta każda ilość. 

6) wiceprzewodnicząca Rady Dominika Kwiecińska wnioskowała o wymianę tablicy 

informacyjnej z płyty pilśniowej w Twardowie; 

7) sołtys Stefan Kozłowski  wnioskował o podcięcie gałęzi drzew wchodzących w skrajnię 

drogi powiatowej Wola Książęca – Twardów; 

8) radny Zbigniew Orpel wnioskował o ustawienie tablicy informacyjnej z numerami 

posesji w Wilczy przy skrzyżowaniu w stronę Pędzewa; 
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9) sołtys Paweł Chojnicki  wnioskował o wyprostowanie pochylonych  znaków 

drogowych przy drodze powiatowej Kotlin – Fabianów. 

10) Lucjan Antczak złożył wnioski o: 

− zamieszczenie na stronie internetowej informacji o sprzątanie nieczystości po psach; 

− skoszenie chwastów na wysepce przy drodze gminnej w Kotlinie, ul. J.J. 

Śniadeckich  (koło sklepu „Groszek”); 

− wykoszenie pobocza drogi przy ul. Dworcowej w  Kotlinie. 

       Przewodniczący Rady Czesław Moch udzielił głosu panu Czesławowi Nawrotowi, 

mieszkańcowi Kotlina, uczestniczącemu w sesji.  

      Mieszkaniec powiedział, że wchodząc na sesję zastanawiał się, czy dobrze trafił, bo przed  

salą wypasione bryki, jak mówi młodzież,  panowie i panie stylowo ubrani. On jednak 

przychodzi w imieniu biednych ludzi, których przybywa w tej gminie. Powstało wiele 

instytucje, które mają pomagać. Powstał program operacyjny pomoc żywnościowa. Ten 

program kończy się w sierpniu tego roku. Rola tego programu to niwelowanie biedy, pomoc 

bezpłatna ludziom, którzy spełniają kryteria. Na terenie gminy działają dwie instytucje, jedna 

to Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, a drugi to Oddział Terenowy Towarzystwa do Walki z 

Kalectwem, gdzie od 18 lat jest założycielem i prezesem. W czasie realizacji tego programu 

przywożono wiele towaru ale najwięcej w roku 2015. W połowie stycznia  otrzymał informację 

od dyrektora Wielkopolskiego Banku Żywności, że Gmina może otrzymać 15 ton żywności.  

Od tego czasu do dnia dzisiejszego jego podopiecznych jest 120 osób, więc tego towaru było za 

dużo. Z tego powodu zwrócił się z pytaniem  do pana wójta, czy jest zainteresowany tym 

programem. Wójt sprawiał wrażenie naprawdę człowieka zainteresowanego, powiedział 

krótko, bierzemy się do roboty, wysyłamy samochody. Wszystko było dobrze do pierwszego 

przyjazdu żywności.  

Pan Czesław Nawrot powiedział, że gdy po raz drugi zwrócił się do pana wójta o kolejny 

transport, to w biurze spotkał tego samego wójta, ale nie tego samego człowieka. Rozmowa 

trwała ok. 1 min. Wójt odmówił transportu. Okazało się, że przez nieostrożność albo nieuwagę 

dostał dodatkowy dokument podpisany przez kierownika GOPS-u, na którym był wykaz 180 

nazwisk, 550 osób upoważnionych do odbioru żywności. Gdy zwrócił się do pracowników 

GOPS-u z pytaniem, co oznaczają przy nazwiskach pewne znaki, dowiedział się, że brakło 

towaru prawie pół tony. Mówił, że nie przyszedł krytykować wójta ale wyciągnąć rękę w 

imieniu tych biednych. Ale wójt niemało, że nie odebrał żywności, to jeszcze kazał 

pracownikom GOPS-u kłamać. Do dnia dzisiejszego w gminie Kotlin, od początku trwania 

programu, nie przywieziono ani jednego kilograma żywności. Mówił, że ma nadzieję, że to się 

zmieni i wójt się zrehabilituje. Mieszkaniec mówił, że gdy dyrektorka Wielkopolskiego Banku 

Żywności i pracownik ds. odbioru żywności umówiły się na spotkanie z wójtem, aby prosić 

wójta o  odbieranie żywność, to   na spotkanie zostały wysłane do  sekretarza. Mieszkaniec 

zarzucał wójtowi, że mimo zadeklarowania odbioru żywności, do dnia dzisiejszego nie 

odebrano ani 1 kilograma. Powiedział, że to jest kłamstwo i oszukanie społeczne. Pan Czesław 

Nawrot mówił, że tłumaczenie wójta, że do przechowywania żywności jest potrzebna lodówka 

jest niezasadne, bo wiele produktów ma długi okres przechowywania, albo można wymienić na 

inny. Poinformował, że Gmina Kotlin w ciągu trwania programu nie odebrała 160 tys. ton 

żywności za kwotę 692.191 zł.  

Pan Czesław Nawrot ponadto mówił, że Rada Gminy przyjęła uchwałę zabraniająca 

wyrzucanie odpadów na wysypisko śmieci. Jest mieszkańcem bloku i odpady typu budowlane  

nie ma gdzie wyrzucać. Po remoncie mieszkania miał ok. 30 kg odpadów, z którymi pojechał 

do Jarocina. Niestety w Jarocinie powiedziano, że Wójt Gminy Kotlin nie podpisał umowy na 

odbiór takich odpadów. Przyjechał więc do Urzędu Gminy i wójt poradził mu żeby te odpady 

wyrzucić do stawu. Gdy po raz  kolejny w maju miał do wyrzucenia odpady udał się do 
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Jarocina, których nie chciano odebrać nawet za opłatą. Do Urzędu Gminy nie mógł się ani 

dodzwonić, ani dostać, a pod drzwiami stał jak Jurand pod bramą Malborka.  Gdy już dostał się 

do urzędu, to został zaatakowany przez wójta, który powiedział, że on do nikogo nie musi 

wychodzić. Myślał, że rozmawia z wójtem, a nie z królem. Po opanowaniu emocji, wójt 

powiedział ze szczerością, że są problemy z odbiorem odpadów. Przy pracowniku urzędu 

poinformował wójta, że będzie próbował szukać innego zakładu, który odbierze od niego te 

odpady. Folię i inne odpady udało się oddać. Pan Czesław Nawrot powiedział, że przed 

wyjściem z biura poinformował wójta, że te śmieci, które nie udało się nigdzie przekazać, 

wyrzuca przez płot nieczynnego wysypiska śmieci. Nie długo czekał na efekt. Dostał wezwanie 

na policję. Funkcjonariusz przesłuchujący zaproponował 100 zł mandatu i zakończenie sprawy  

albo sprawa karna do sądu. Wybrał to drugie ponieważ występuje w imieniu wszystkich 

mieszkańców, którzy nie mają co zrobić ze śmieciami.  Wyrok sądu  nie będzie wyrokiem dla 

niego lecz dla tych wszystkich, którzy wybierają mniejsze zło. 

      Wójt Mirosław Paterczyk powiedział, że pan Czesław Nawrot jest specjalistą od wybielania 

swoich działań i poczynań. Mówił, że  jest orędownikiem porządku i nie przypomina sobie, 

żeby kazał wyrzucać śmieci do stawu. W kwestii żywności powiedział, że aby  przyjmować 

żywności pozyskaną z Banku Żywności należy spełnić pewne kryteria sanitarne. Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w ramach swoich działań, przyjmując żywność  już 

przechodziła nasłane służby sanitarne. Kierownik GOPS w swoim corocznym sprawozdaniu 

informowała, że zostało przygotowane pomieszczenie do składowania żywności, która nadaje 

się do przechowywania i ma długi okres ważności. Natomiast produkty z krótkim okresem 

ważności jak serki, jogurty, masło, chętnie byłyby przyjęte, ale trzeba spełnić bardzo ostre 

kryteria sanepidu. Gmina nie może dopuścić do tego, aby płacić odszkodowanie za 

zachorowanie mieszkańców. Zdarzały się takie sytuacje, że żywność przekazana mieszkańcom, 

i to nie zależnie, czy  żywność była przekazana od pana Nawrota, czy GOPS-u, lądowała w 

koszach na śmieci. Ponadto wójt powiedział, że poprosi kierowniczkę GOPS-u o 

przygotowanie informacji, na najbliższą komisję,  na temat warunków przechowywania 

żywności przekazywanej z Banku Żywności. 

Na drugi temat poruszony przez pana Czesława Nawrota dotyczący śmieci, wójt Mirosław 

Paterczyk powiedział, że  zgodnie z aktualnie obowiązującymi przepisami prawa gruzu  nie 

można wrzucać do koszy z odpadami zmieszanymi. Natomiast jeśli w ZGO zapłaci się za kosz, 

to gruz zostanie przyjęty. Do rozmowy z panem Czesławem Nawrotem specjalnie zaprosił 

pracownika, bo bardzo dobrze go zna. Gdy czegoś potrzebuje, to chodzi po kolanach, ale gdy 

uczyni się uwagę, to gryzie i kąsa. Ponadto mówił, że jeśli ktoś zbiera śmieci na działce nie 

będącej jego własnością, to Gmina nie ma obowiązku ich odbioru. To właściciel nieruchomości 

jest odpowiedzialny za zgromadzone śmieci. Pan  Nawrot podczas rozmowy wspomniał, że 

wyrzuci te śmieci. Konsekwencją tego jest, że znalazł się na policji. 

     Pan Czesław Nawrot powiedział, że wójt przeinacza rzeczywistość, bo śmieci chciał 

wywieź do ZGO. Ponadto poruszy temat  żywności. Mówił, że do jogurtów nie trzeba żadnych 

lodówek, i żeby wójt nie kłamał i nie oszukiwał społeczeństwa. Na koniec  powiedział, że wójt 

zawarł pakiet z diabłem przeciwko biednym ludziom. 

 

27. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Czesław Moch, podziękował za udział i zamknął XXI sesję Rady 

Gminy Kotlin. 

 

 

 

Protokółowała: Wanda Margiela 

Przewodniczący Rady 

  /-/ Czesław Moch 

 


